
  
Folketingets Boligudvalg

2. april 2009

Under henvisning til Folketingets Boligudvalgs brev af 6. marts 2009

følger hermed velfærdsministerens endelige svar på spørgsmål nr. 70

(BOU Alm. del), stillet efter ønske fra Thomas Jensen (S).

Spørgsmål nr. 70:

”Af statistikken på Velfærdsministeriets egen hjemmeside fremgår det, at der 

trods stigende behov kun er givet tilsagn om 2.218 ældreboliger i 2007-

2008, men det er ikke opgjort, hvor mange af disse tilsagn, der reelt er resul-

teret i opførelse af nye ældreboliger. Mener ministeren ikke, at det allerede 

nu er relevant at indhente detaljerede oplysninger fra kommunerne om ældre 

medborgeres ventetider til plejeboliger, idet KL's opgørelse, som er refereret 

i Jyllands Posten Vest 17. september 2007, side 5, viser, at 30 ud af landets 

98 kommuner på det tidspunkt vurderede at de ville få problemer med at

overholde plejeboliggarantien?”

Svar:

Den nævnte artikel er skrevet halvandet år før plejeboliggarantien trådte i 

kraft den 1. januar 2009, og omhandler kommunernes egne forventninger til 

deres mulighed for at overholde garantien på dette tidspunkt. En så gammel 

artikel kan næppe lægges til grund for en vurdering af den aktuelle situation i 

relation til plejeboliggarantien.

Jeg kan oplyse, at der i 2007-2008 er fuldført 5.137plejeboliger.

Jeg skal i øvrigt henvise til min besvarelse af Boligudvalgets spørgsmål 69

(BOU alm. del)
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